

TUESDAY, DECEMBER 18, 1984

(6)

The Special Committee on the Reform of the House of Commons met *in camera*, at 9:37 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. McGrath, presiding.

Members of the Committee present: Mr. Blaikie, Mrs. Bourgault, Messrs. Cooper, Ellis, Friesen and McGrath.

Alternates present: Messrs. Duguay, Jardine, Penner and Ravis.

In attendance: Messrs. John Holtby; Phillip Laundry, Clerk Assistant; Claude Desrosiers, Clerk at the Table; Bruce Carson, Research Officer; Dr. Gary Levy, Research Officer.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Wednesday, December 5, 1984 relating to the Reform of the House of Commons. (*See Minutes of Proceedings and Evidence dated Tuesday, December 11, 1984, Issue No. 1*).

The Committee studied its draft report.

At 10:37 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

WEDNESDAY, DECEMBER 19, 1984

(7)

The Special Committee on the Reform of the House of Commons met *camera*, at 3:38 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. McGrath, presiding.

Members of the Committee present: Mr. Blaikie, Mrs. Bourgault, Messrs. Cooper, Ellis, McGrath and Ouellet.

In attendance: Messrs. John Holtby; Alistair Fraser; Phillip Laundry, Clerk Assistant; Claude Desrosiers, Clerk at the Table; Bruce Carson, Research Officer.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Wednesday, December 5, 1984 relating to the Reform of the House of Commons. (*See Minutes of Proceedings and Evidence dated Tuesday, December 11, 1984, Issue No. 1*).

The Committee considered its draft Report.

It was agreed,—That the Committee concur in the Report to the House.

It was agreed,—That the Chairman be instructed to present the Report to the House.

It was agreed,—That the Clerk of the House be authorized to print revised and renumbered Standing Orders of the House, incorporating changes in the Standing Orders and any consequential amendments necessary.

It was agreed,—That, pursuant to Standing Order 69(13), the Committee request that the Government table a comprehensive response to its Report.

It was agreed,—That the Committee Commission Mr. Eugene Forsey to prepare a research paper for the Committee on its Order of Reference.

LE MARDI 18 DÉCEMBRE 1984

(6)

Le Comité spécial sur la réforme de la Chambre des communes se réunit à huis clos, ce jour à 9 h 37, sous la présidence de M. McGrath, président.

Membres du Comité présents: M. Blaikie, M^{me} Bourgault, MM. Cooper, Ellis, Friesen, McGrath.

Substituts présents: MM. Duguay, Jardine, Penner, Ravis.

Aussi présents: MM. John Holtby, Phillip Laundry, greffiers adjoints; Claude Desrosiers, greffier au bureau; Bruce Carson, attaché de recherche; Gary Levy, attaché de recherche.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du mercredi 5 décembre 1984 relatif à la réforme de la Chambre des communes. (*Voir Procès-verbaux et témoignages du mardi 11 décembre 1984, fascicule n° 1*).

Le Comité étudie son projet de rapport.

A 10 h 37, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MERCREDI 19 décembre 1984

(7)

Le Comité spécial sur la réforme de la Chambre des communes se réunit à huis clos, ce jour à 15 h 38, sous la présidence de M. McGrath, président.

Membres du Comité présents: M. Blaikie, M^{me} Bourgault, MM. Cooper, Ellis, McGrath, Ouellet.

Aussi présents: MM. John Holtby, Alistair Fraser, Phillip Laundry, greffiers adjoints; Claude Desrosiers, greffier au bureau; Bruce Carson, attaché de recherche.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du mercredi 5 décembre 1984 relatif à la réforme de la Chambre des communes. (*Voir Procès-verbaux et témoignages du mardi 11 décembre 1984, fascicule n° 1*).

Le Comité étudie son projet de rapport.

Il est convenu,—Que le Rapport à la Chambre soit adopté.

Il est convenu,—Que le président reçoive instruction de déposer le Rapport sur le bureau de la Chambre.

Il est convenu,—Que le greffier de la Chambre soit autorisé à faire imprimer le Règlement de la Chambre sous sa forme modifiée et renumérotée, y compris les modifications y apportées, ainsi que toute modification consécutive jugée nécessaire.

Il est convenu,—Que, en conformité de l'article 69(13) du Règlement, le Comité demande au gouvernement de déposer un document d'ensemble en réponse au présent Rapport.

Il est convenu,—Que le Comité confie à M. Eugene Forsey le soin de lui rédiger un document de recherches consacré à son ordre de renvoi.